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ZKRÁCENÝ ZÁPIS Z  1. USTAVUJÍCÍHO 
ZASEDÁNÍ   ZASTUPITELSTVA  OBCE,   
KONANÉHO   DNE  23.10.2018   V 18:30  
HODIN V ZASEDACÍ MÍSTNOSTI 
VÍCEÚČELOVÉHO OBECNÍHO CENTRA V 
DOLNÍ RADECHOVÉ 
Přítomno 7 členů ZO. 
V 18:35 hodin zahájil dosavadní starosta Ing.Jan 
Michel ustavující zasedání ZO. Přivítal přítomné a 
informoval, že za Sdružení nezávislých kandidátů 
„Naše obec“ byli zvoleni Ing.Jan Michel, Josef Beneš, 
Tibor Jirman a Martin Jošt, za Sdružení nezávislých 
kandidátů „Hasiči“ byli zvoleni Jaroslav Martinec, 
Tomáš Klikar a Ing.Martin Baláš. Tím byli představeni 
nově zvolení zastupitelé obce Dolní Radechová. 
Dále starosta konstatoval, že všichni zastupitelé jsou 
přítomni, proto je zastupitelstvo usnášeníschopné. 

1) Složení slibu zvolenými členy ZO 
Následovalo složení slibu zvolenými členy 
zastupitelstva obce. Starosta obce nejprve přečetl 
slib, poté všichni zastupitelé potvrdili svůj slib 
pronesením slova „slibuji“ a podpisem. Dále složil slib 
i starosta, když mu slib přečetl Josef Beneš.  
Zastupitelstvo obce schválilo : 
2) Ověřovatele zápisu ve složení Josef Beneš, 
Jaroslav Martinec. 
3) Program ustavujícího zasedání ZO 
1. Složení slibu zvolenými členy ZO 
2. Schválení ověřovatelů zápisu 
3. Schválení programu ustavujícího zasedání ZO 
4. Určení počtu místostarostů 
5. Určení, které funkce budou členové zastupitelstva 
vykonávat jako dlouhodobě uvolnění 
6. Určení o způsobu volby starosty a místostarosty 
7. Volba starosty 
8. Volba místostarosty 
9. Volba předsedy finančního výboru  
10. Volba předsedy kontrolního výboru  
11. Volba členů finančního výboru  
12. Volba členů kontrolního výboru  
13. Rozhodnutí o odměnách za výkon funkcí 
neuvolněných členů zastupitelstva obce  
14. Schválení Dodatku V. ze dne 27.10.2018 
k Pamětnímu spisu ze dne 25.5.1922 
15. Informace 
16. Návrh usnesení 
4) Určení počtu místostarostů 
Bylo navrženo, aby byl pro volební období 2018-2022 
jeden místostarosta.  
5) Určení, které funkce budou členové 
zastupitelstva vykonávat jako dlouhodobě 
uvolnění 

Bylo navrženo, aby byl starosta pro výkon funkce 
uvolněn. Místostarosta, předsedové finančního a 
kontrolního výboru a členové zastupitelstva budou pro 
výkony funkcí neuvolněni. 
6) Určení o způsobu volby starosty a 
místostarosty 
Byl navržen způsob volby starosty a místostarosty 
jako veřejné hlasování. 
7) Volba starosty 
Na funkci starosty byl navržen jako jediný kandidát 
Ing. Jan Michel. 
8) Volba místostarosty 
Na funkci místostarosty byl navržen jako jediný 
kandidát Josef Beneš. 
9) Volba předsedy finančního výboru  
Za předsedu finančního výboru byl navržen Tibor 
Jirman.              
10) Volba předsedy kontrolního výboru  
Za předsedu kontrolního výboru byl navržen Jaroslav 
Martinec.  
11) Volba členů finančního výboru  
Za členy finančního výboru byli navrženi Martin Jošt a 
Ing. Martin Baláš. 
12) Volba členů kontrolního výboru  
Za členy kontrolního výboru byli navrženi Tomáš 
Klikar a Jakub Klikar.  
13) Rozhodnutí o odměnách za výkon funkcí 
neuvolněných členů zastupitelstva obce  
V případě, že je starosta pro výkon funkce uvolněn, je 
výše jeho odměny stanovena podle § 71 zákona č. 
128/2000 (zákon o obcích) a nařízení vlády 
č.318/2017 Sb. Proto výši jeho odměny není potřeba 
schvalovat zastupitelstvem obce.  
Neuvolněnému místostarostovi, neuvolněným 
předsedům výborů a komisí a neuvolněným členům 
zastupitelstva obce je maximální výše odměny 
stanovena také podle nařízení vlády č.318/2017 Sb.  
Místostarostovi starosta navrhl měsíční odměnu 
3500,- Kč, všem ostatním zastupitelům, ať jsou 
předsedové výborů a členy výborů nebo nejsou, 
měsíční odměnu 1300,- Kč. Předsedkyni sociální 
komise starosta navrhl odměnu také 1300,- Kč. Tyto 
odměny náleží neuvolněným členům zastupitelstva 
obce od 24.10.2018, předsedkyni sociální komise od 
1.11.2018. 
14) Schválení Dodatku V. ze dne 27.10.2018 
k Pamětnímu spisu ze dne 25.5.1922 
Starosta informoval o tom, že se v sobotu 27.10.2018 
ve 13.30 hodin koná pietní akt u pomníku padlých za 
obecním úřadem. Při této příležitosti bude uložena do 
pomníku schránka, do které bude vložen Pamětní 
spis ze dne 25.5.1922 včetně všech Dodatků i 
Dodatku V. ze dne 27.10.2018.  
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Dále starosta seznámil přítomné ve stručnosti 
s obsahem dodatku. Uvedl, že je to vlastně shrnutí 
posledních 20-ti let v obci a částečně i v České 
republice.  
15) Informace 
Starosta nejprve doplnil informace o programu 
pietního aktu u pomníku padlých. Čestnou stráž 
zajistí 2 členové Klubu vojenské historie Náchod pod 
velením Jaroslava Martince a 2 členové místních 
hasičů.  
U příležitosti 100 let vzniku Československé republiky 
starosta přednese krátký projev a bude položen 
věnec k pomníku padlých. U Sportovního a 
společenského centra bude nakonec zasazena lípa 
republiky. Při této příležitosti se koná také tradiční 
sraz rodáků, který se tentokrát uskuteční v zasedací 
místnosti Sportovního a společenského centra. 
Dále starosta informoval o stavu rekonstrukce silnice 
I/14 v Dolní Radechové. Uvedl, že minulý týden byly 
pokládány vrchní vrstvy asfaltu. Silnice je průjezdná 
od pondělí 22.října. Do konce října by měly být 
ukončeny veškeré práce na rekonstrukci silnice. 
Starosta musí ještě se stavbyvedoucím projít celou 
stavbu, aby se něco nezapomnělo dokončit.  
V souvislosti s rekonstrukcí silnice místostarosta 
upozornil na to, že je téměř přes celou obec 
přerušovaná půlící čára, proto mohou auta předjíždět 
a nerespektují max. povolenou rychlost 50 km/hod. 
Navrhuje v rizikových úsecích, např. u výjezdu z ulice 
Zámecká na ulici Náchodskou, změnu z přerušované 
půlící čáry na plnou. Starosta slíbil, že se dohodne se 
zástupcem Policie ČR, p.Kultem. Dále uvedl, že se u 
stavbyvedoucího informoval na základě čeho je 
vodorovné značení prováděno. Byl informován, že je 
na dopravní značení svislé i vodorovné projekt, kde je 
přesně uvedeno kde má končit přerušovaná čára a 
začínat plná čára.  
Na závěr místostarosta poděkoval za to, že naši 
občané přišli k volbám a dali nám hlasy. Doufá, že 
důvěru nezklameme. K tomu se přidal starosta, který 
také poděkoval a řekl, že je to určitě závazek do 
dalších čtyř let. Tři ze sedmi zastupitelů jsou ve své 
funkci již od roku 2002, takže mají určitě zkušenosti.  
16) Schválení návrhu usnesení 
Starosta vyzval Josefa Beneše, aby přečetl návrh 
usnesení. 
Zapsal: Jan Michel 25.10.2018 

ZKRÁCENÝ ZÁPIS Z  2. ZASEDÁNÍ   
ZASTUPITELSTVA  OBCE,   KONANÉHO   
DNE  6.12.2018   V 18:30  HODIN V ZASEDACÍ 
MÍSTNOSTI VÍCEÚČELOVÉHO OBECNÍHO 
CENTRA V DOLNÍ RADECHOVÉ 
Přítomno 6 členů ZO, omluven Martin Jošt. 

 

Zastupitelstvo obce schválilo : 
1) Ověřovatele zápisu ve složení Tibor Jirman, 
Martin Baláš. 
2) Program 2. zasedání ZO 
1. Volba ověřovatelů zápisu 
2. Schválení programu 2. zasedání ZO 
3. Schválení plnění usnesení z 1. zasedání ZO 
4. Pronájem části pozemkové parcely č.3/5, 
katastrální území Dolní Radechová 
5. Pronájem části pozemkové parcely č.4/1, 4/15, 
katastrální území Dolní Radechová 
6. Pronájem 1.části pozemkové parcely č.3/9, k.ú. 
Dolní Radechová 
7. Pronájem 2.části pozemkové parcely č.3/9, k.ú. 
Dolní Radechová 
8. Schválení darovacích smluv 
9. Schválení obecně závazné vyhlášky č.2/2018 o 
nočním klidu 
10. Schválení dotace na přípojky splaškové 
kanalizace 
11. Úprava rozpočtu č.10 a schválení pravomoci 
starosty  
12. Pravidla rozpočtového provizoria obce Dolní 
Radechová 
13. Schválení smlouvy o bezúplatném převodu 
majetku 
14. Schválení Plánu rozvoje sportu Dolní Radechová 
2018-2023 
15. Nákup traktoru John Deere 5090M s 
příslušenstvím 
16. Informace 
17. Návrh usnesení 

3) Schválení plnění usnesení z ustavujícího 
zasedání ZO 
Starosta sdělil, že na ustavujícím zasedání ZO byly 
schváleny body týkající se obce. Byl schválen způsob 
volby starosty a místostarosty jako veřejné hlasování, 
zvolen byl starosta, místostarosta, předsedové 
finančního a kontrolního výboru, členové finančního a 
kontrolního výboru. Zastupitelstvo obce stanovilo pro 
volební období 2018-2022 počet místostarostů, funkci 
starosty jako „uvolněnou“, funkci místostarosty jako 
„neuvolněnou“, měsíční odměny místostarosty, 
měsíční odměny členům zastupitelstva obce i s další 
funkcí a měsíční odměny předsedkyni sociální 
komise. Nakonec byl schválen Dodatek V. ze dne 
27.10.2018 k Pamětnímu spisu ze dne 25.5.1922.  
4) Pronájem části pozemkové parcely č.3/5, 
katastrální území Dolní Radechová 
Pan Radek Vintera má zájem v pokračování 
pronájmu části pozemkové parcely č.3/5, katastrální 
území Dolní Radechová o výměře 798 m2 i v roce 
2018 za podmínky skladování sypkých materiálů. 
Starosta dodal, že platbu hradí vždy do konce června 
příslušného roku a není s ním žádný problém. 
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5) Pronájem části pozemkové parcely č.4/1, 4/15, 
katastrální území Dolní Radechová 
Český  kynologický  svaz,  základní  organizace  
č.245  Náchod,  Volovnice  323,   Náchod   má  zájem 
o pokračování  pronájmu  části  pozemkové  parcely 
č.4/1,  4/15,  katastrální  území  Dolní  Radechová  o 
výměře 5950 m2 za účelem výcviku, zkoušek a 
závodu psů a dalších podmínek podle smlouvy o 
nájmu.  
6) Pronájem 1.části pozemkové parcely č.3/9, k.ú. 
Dolní Radechová 
Pan Petr Hajník má zájem prodloužit pronájem části 
pozemkové parcely č.3/9, katastrální území Dolní 
Radechová o výměře 1000 m2 za podmínky 
skladování sypkých materiálů.  
Dále starosta vysvětlil, kde se pozemek nachází. 
Dodal, že pozemek využívá i obec a v letošním roce i 
firma Eurovia. Tato firma zde má ještě složený 
materiál na opravu silnice, která by měla být 
dokončena v příštím roce.  
7) Pronájem 2.části pozemkové parcely č.3/9, k.ú. 
Dolní Radechová 
Firma N-SYS, s.r.o. má zájem o pronájem části 
pozemkové parcely č.3/9, katastrální území Dolní 
Radechová o výměře 759 m2 za podmínky 
skladování materiálu pro pokládání optické sítě 
(chráničky, cívky). Jedná se o pronájem části 
pozemkové parcely vedle Petra Hajníka.  
8) Schválení darovacích smluv 
Starosta informoval přítomné o tom, že obec každý 
rok přispívá finančně na provoz různých organizací. 
V letošním roce se jedná o SK Benfika Dolní 
Radechová, z.s., kde je příspěvek obce 20.000,- Kč, 
Oblastní charitu Červený Kostelec, příspěvek 
38.000,- Kč a Městskou knihovnu Náchod, o.p.s., 
příspěvek 15.000,- Kč.  
9) Schválení obecně závazné vyhlášky č.2/2018 o 
nočním klidu 
Starosta se rozhodl, že obec vydá Obecně závaznou 
vyhlášku o nočním klidu, ve které jsou přímo 
jmenovány akce, u kterých je zkrácena doba nočního 
klidu. Starosta informoval, o které konkrétní akce se 
jedná. Pokud bude tato vyhláška schválena a vydána, 
nemůže si již nikdo na akce ve vyhlášce uvedené 
stěžovat.  
10) Schválení dotace na přípojky splaškové 
kanalizace 
Starosta informoval, že podle stanovených podmínek 
k připojování na splaškovou kanalizaci z roku 2002 
jsou 3 možnosti: 
1. pokud vede hlavní stoka po soukromém pozemku, 
obec uhradí přípojku splaškové kanalizace v plné 
výši.  
2. Pokud  náklady   na   přípojku   přesáhnou   částku 

5.000,- Kč, obec hradí náklady nad tuto částku. 
3. Pokud náklady na přípojku jsou do 5.000,- Kč, 
vlastník připojované nemovitosti si hradí přípojku 
v celém rozsahu. 
V letošním roce došlo k realizaci přípojky splaškové 
kanalizace pro rodinný dům čp. 75 – Lelkovi, 
Andršovi. Přes pozemek u tohoto rodinného domu je 
uložena hlavní stoka, proto obec uhradila přípojku 
celou. 
Dále byly provedeny 4 přípojky splaškové kanalizace 
v ulici Hlubočky. Přes pozemky výše uvedených 
vlastníků nevede hlavní stoka, ale náklady na 
jednotlivé přípojky přesáhli částku 5.000,- Kč. 
Z tohoto důvodu by měli jednotliví vlastníci přispět na 
přípojku 5.000,- Kč a náklady navíc uhradí obec ve 
formě dotace.  
Starosta vyzval ostatní zastupitele, jestli nemají 
k tomuto bodu nějakou připomínku. Ozval se Tibor 
Jirman, který se zeptal, jestli byla porovnána cena za 
přípojky ještě s další firmou. Starosta mu odpověděl, 
že v ceně u přípojky pro Lelkovi a Andršovi bylo i 
rozebrání a znovupoložení zámkové dlažby a přípojka 
byla dost dlouhá a uložena i dost hluboko s několika 
šachtami. U přípojek v ulici Hlubočky není srovnání 
s jinou cenovou nabídkou. Starosta ale slíbil, že 
osloví známého rozpočtáře, který mu připraví cenové 
srovnání. 
11) Úprava rozpočtu č.10 
Z důvodu záměru obce koupit traktor určený na 
údržbu obce ve výši 1.000.000,- Kč a příslušenství 
k traktoru ve výši 200.000,- Kč, je zapotřebí upravit 
rozpočet. Výdaje na traktor s příslušenstvím budou 
využity z nedočerpaných výdajů na silnice ve výši 
700.000,- Kč a chodníků ve výši 500.000,- Kč. 
Jedná se o úpravu rozpočtu č.10. Úpravy, které 
neschválilo zastupitelstvo obce byly v pravomoci 
starosty a jsou zveřejněny na webových stránkách 
obce. 
Dále starosta upozornil, že se dohodl s účetní, že 
bude nutné ještě schválit navýšení příjmů v celkové 
výši 758.500,- Kč. Dnes jsme zjistili, že došlo 
k dalšímu navýšení příjmů, proto starosta navrhuje, 
aby bylo v jeho pravomoci upravovat veškeré 
navýšení příjmů nad rámec rozpočtu obce do 
31.12.2018.    
12) Pravidla rozpočtového provizoria obce Dolní 
Radechová 
Stejně jako na konci minulého roku bychom měli 
schválit rozpočtové provizorium na rok 2019, podle 
nového pravidla rozpočtového provizoria. Starosta 
uvedl, že některé obce schvalují před koncem roku 
přímo rozpočet na příští rok a my schvalujeme již 
delší dobu rozpočtové provizorium. Rozpočet bude 
schválen přibližně v polovině února 2019.  
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13) Schválení smlouvy o bezúplatném převodu 
majetku 
Starosta vysvětlil, že obec získala před pěti lety 
v rámci Svazku obcí Úpa dotaci na „Varovný a 
vyrozumívací systém a digitální povodňový plán. 
Protože se bude tento majetek předávat do vlastnictví 
jednotlivých obcí, je zapotřebí schválit smlouvu o 
bezúplatném převodu. Starosta jen dodal, že rozhlas 
je využíván příležitostně k informování občanů a 
každou první středu v měsíci ve 12.00 hodin je 
rozhlasem prováděna zkouška sirén.  
14) Schválení Plánu rozvoje sportu Dolní 
Radechová 2018-2023 
Starosta nejprve seznámil přítomné stručně 
s obsahem Plánu rozvoje sportu. Vysvětlil, že tento 
plán musí mít každá obec a město. Plán by měl být 
schválen zastupitelstvem obce a bude sloužit jako 
podklad pro případné žádosti o dotaci v oblasti 
sportu. Zastupitelé byli s Plánem rozvoje sportu 
seznámeni s dostatečným předstihem.  
15) Nákup traktoru John Deere 5090M 
s příslušenstvím 
Starosta vysvětlil, že tento bod se rozhodl do 
zasedání zastupitelstva zařadit opravdu na poslední 
chvíli. Dnes odpoledne se vrátili z prohlídky traktoru, 
o který má obec zájem, Jaroslav Martinec a Tomáš 
Klikar. Potvrdili starostovi, že je traktor v dobrém 
stavu, mají o něj vážný zájem a dohodli se ještě na 
koupi příslušenství, a to šípové radlice na sníh a 
lopaty na čelní nakladač. Na závěr starosta 
poděkoval Tomáši Klikarovi za to, že se jel ve svém 
volném čase podívat na traktor.   
16) Informace 
1. Obchvat Náchoda 
Starosta informoval přítomné o dnešním jednání na 
MěÚ Náchod, které svolal starosta Náchoda Jan 
Birke. Starosta Dolní Radechové a starostky 
Kramolny a Vysokova byli starostou Náchoda, 
zástupcem ŘSD ČR a projektanta informováni o 
stavu přípravy obchvatu Náchoda. V současné době 
je realizován projekt ke stavebnímu povolení. 
V červnu by měl být projekt hotov včetně zapracování 
všech připomínek a následně by mělo dojít k odkupu 
dotčených pozemků. Město Náchod má velký zájem, 
aby se mohl obchvat začít stavět co nejdříve, proto 
bude zřízena v Náchodě kancelář, kam budou moci 
lidé chodit v případě nejasností, aby se urychlil odkup 
pozemků. 

2. Změna územního plánu 
Starosta informoval, že se rozhodl pro změnu 
územního plánu. Navštívili ho dva vážní zájemci o 
stavbu na pozemku, který není určen pro stavbu 
rodinného domu. Starosta ví o dalších dvou 
zájemcích na změnu územního plánu. Informace o 
možnosti podávat žádosti o změnu územního plánu 
bude zveřejněna na webových stránkách obce, 
obecní vývěsce, plakátech a ve zpravodaji. Ukončení 

podávání žádostí bude nejpozději v polovině ledna 
2019. 

17) Návrh usnesení 
Starosta požádal Ing. Martina Baláše, aby přečetl 
návrh usnesení a vyzval k hlasování. 

Starosta se rozloučil s přítomnými, popřál pěkné 
Vánoce a vše nejlepší do nového roku. Poděkoval 
přítomným, že se zúčastňují zastupitelstva a vyzval 
je, aby i nadále chodili a informovali ostatní. 
Zapsal: Jan Michel 7.12.2018 

INFORMACE STAROSTY 
Komunální odpad 
V roce 2019 se systém úhrady za svoz komunálního 
odpadu nemění. Za svoz bude možné platit přímo u 
účetní Ivany Zelené na obecním úřadu Dolní 
Radechová od začátku do konce ledna 2019 ve 
středu od 9.00 do 12.00 a od 13.00 do 17.00 hodin, 
nebo bezhotovostně na účet č.7424551/0100, 
variabilní symbol číslo popisné rodinného domu. Kdo 
bude platit elektronickým bankovnictvím, je zapotřebí 
uvést jméno plátce.  
Po úhradě za svoz obdržíte svozovou známku, kterou 
je nutné nalepit přímo na popelnici. 
Kdo nezaplatí do konce ledna, nebude mu svoz 
proveden až do doby zaplacení. 
V roce 2019 zůstává svozový den úterý. 
Ceny za svoz odpadu na rok 2018 se proti roku 
2017 navyšují o přibližně 6 %.  
Hlavními důvody pro úpravy ceny jsou: 
-ukončení provozu skládky v Křovicích v pololetí 
příštího roku 
-zohlednění růstu mzdových nákladů jako důsledek 
vývoje na trhu práce v našem regionu. 
Ceny platné od ledna 2019 (s DPH 15 %): 
-svoz dvouměsíční, cena 588,- Kč/rok,  
-svoz měsíční, cena 919,- Kč/rok,  
-svoz poloviční + měsíční, 1.485,- Kč/rok, 
-svoz poloviční, cena 1.615,- Kč/rok, 
-svoz plný + měsíční, cena 2.360,- Kč/rok,  
-svoz kombinovaný, cena 2.546,- Kč/rok,  
-igelitové pytle na odpad, cena 79,- Kč/kus.  
Případné informace týkající se změn ve svozu 
odpadu podáme osobně na obecním úřadu Dolní 
Radechová, telefonicky na tel.č. 491424724, 
724179769, nebo e-mailem na adrese 
obec.dolrad@seznam.cz. 
V případě ostatních problémů se svozem 
(nevyvezené popelnice) volejte dispečink MP a.s. 
paní Petru Formánkovou 493646774. 
Svoz odpadu o Vánocích 
V úterý 25.12.2018 (52.týden) bude svoz odpadu 
proveden. Svoz odpadu v úterý 1.1.2019 (1.týden) 
bude posunut na středu 2.1.2019. Proto pokud vám 
nebude vyvezena popelnice 1.1.2019 ponechte ji na 
místě do dalšího dne. 
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Placení poplatku za psa 
V roce 2019 se bude platit za psa stejně jako v roce 
letošním. Poplatek na rok 2019 ve výši 120,- Kč za 
jednoho psa, za každého dalšího 180,- Kč, pro 
důchodce, občany, kteří pobírají invalidní či vdovský 
důchod, který je jediným zdrojem příjmů 60,- Kč, 
bude možné platit přímo u účetní Ivany Zelené na 
obecním úřadu Dolní Radechová ve středu od 9.00 
do 12.00 a od 13.00 do 17.00 hodin nebo 
bezhotovostně na účet č.7424551/0100, variabilní 
symbol číslo popisné rodinného domu. Kdo bude 
platit elektronickým bankovnictvím, je zapotřebí uvést 
jméno plátce.  
Nebezpečný odpad 
Stejně jako každý rok, tak i v roce 2019, bude svoz 
nebezpečného odpadu zabezpečen firmou Marius 
Pedersen a.s. a to 2 x ročně. Termíny budou   
upřesněny později na plakátech. 
VAK Náchod a.s. upozorňuje 
Představenstvo akciové společnosti Vodovody a 
kanalizace Náchod, a. s., projednalo dne 22. 11. 
2018 kalkulaci cen vodného a stočného na rok 2019 
a vyhlašuje od 1. 1. 2019 tyto ceny: 
Vodné 40,42 Kč/m3 s 15% DPH, navýšení o 6,9 %. 
Stočné 40,48 Kč/m3 s 15% DPH, navýšení o 5,4 %.  
Vodné a  stočné 80,90 Kč/m3 s 15% DPH,  navýšení 
o 6,2 %.  
Důvodem zvýšení ceny je nárůst vstupních nákladů, 
zejména nákladů na energie, mzdy a likvidaci odpadů 
z čistíren odpadních vod. Na růst ceny má vliv i 
předpokládaná výše inflace, která je na rok 2019 
očekávaná ve výši 2,5 %. 
Cenová kalkulace a informace o cenách jsou 
zveřejněny na webových stránkách společnosti 
Vodovody a kanalizace Náchod, a.s. – www.vakna.cz 
Ing.Dušan Tér, předseda představenstva 
Změny jízdních řádů 
Od 9. prosince 2018 dochází ke změnám 
autobusových jízdních řádů. Zkrácené jízdní řády 
týkající se autobusové dopravy směr Náchod – 
Červený Kostelec a zpět jsou k dispozici zdarma na 
obecním úřadě a v prodejně potravin. 
Tříkrálová sbírka 2019 
Upozorňuji občany, že v sobotu 5.1.2019 proběhne 
v Dolní Radechové již počtvrté „Tříkrálová sbírka“. 
V tento den bude chodit po obci jedna skupina 
koledníků se zapečetěnou pokladničkou. Koledníci 
určitě nestihnou navštívit každý dům v naší obci. 
Pokud budete chtít přispět na „Tříkrálovou sbírku“ i 
když vás nenavštíví koledníci, můžete posílat třeba i 
drobný finanční obnos na účet Charity ČR číslo účtu 
66008822/0800, VS 777, KS 0379. 
Tříkrálová sbírka je dobročinná akce, kterou 
každoročně pořádá  Charita Česká republika. 
Skupinky koledníků, doprovodné akce i distribuci 

pokladniček pak organizují jednotlivé místní Charity 
ve spolupráci s farnostmi, školami či různými 
mládežnickými organizacemi.  
Úspěch celé sbírky závisí na aktivitě tisíců lidí ve 
všech koutech republiky, často i v obcích o několika 
desítkách obyvatel. Tříkrálová sbírka je tak největší 
dobrovolnickou akcí u nás.  
V průběhu sbírky procházejí skupinky tří králů 
(dobrovolníci – koledníci) městy a obcemi 
(domácnostmi, úřady, školami apod.) s přáním štěstí, 
zdraví a pokoje a s prosbou o příspěvek do 
pokladničky. Vedoucí skupinek jsou vybaveni 
průkazkou a kasičkou s charitním logem, 
opatřenou pečetí a podpisem pracovníka 
městského nebo obecního úřadu. 
Prostředky z Tříkrálové sbírky jsou tradičně určeny na 
pomoc lidem nemocným, se zdravotním postižením, 
seniorům, rodičům s dětmi v tísni a dalším jinak 
sociálně potřebným. V roce 2018 byly finanční 
prostředky použity pro Charitní pečovatelskou službu, 
Dům na půli cesty, SV. ANNA Domov pro matky 
s dětmi. Konkrétní přímá pomoc např. pro Filípka 
s apatickým syndromem, děti opouštějící dětský 
domov atd. 

Změna územního plánu 
Na základě záměru dvou občanů, kteří mají vážný 
zájem stavět na pozemcích, které nejsou v současné 
době územním plánem určené k zástavbě, bylo 
rozhodnuto, že Obec Dolní Radechová pořídí změnu 
územního plánu.  
Kdo má tedy zájem o jakoukoliv změnu územního 
plánu Dolní Radechová, ať podá písemnou žádost 
osobně na Obecní úřad Dolní Radechová do pátku 
11.1.2019, nejlépe v úřední hodiny ve středu 9.00-
12.00 a 13.00-17.00 h. Později podané žádosti o 
změnu nebudou do změny územního plánu zahrnuty. 
V žádosti musí být uvedeno konkrétně o který 
pozemek se jedná, o jakou změnu územního plánu je 
žádáno a úplné údaje o žadateli. 
Upozorňuji, že na pořízení každé změny územního 
plánu bude obec od žadatelů požadovat částečnou 
finanční náhradu ve výši 5.000,- Kč.  
Poskytnutí informací e-mailem 
Pokud máte zájem dostávat informace Obecního 
úřadu Dolní Radechová typu svoz nebezpečného 
odpadu, zpívání u stromečku apod. e-mailem pošlete 
tuto žádost na e-mailovou adresu obce Dolní 
Radechová: obec.dolrad@seznam.cz. 
Oprava silnice I/14 
Oprava silnice I/14 v Dolní Radechové bude 
dokončena v příštím roce. Práce za úplné uzavírky v 
úseku od křižovatky na Červeňáku po zatáčku u 
kravína by měly proběhnout od začátku dubna do 
konce května 2019. Úplná uzavírka je nutná, protože 
se budou měnit kompletní podkladní vrstvy silnice.  
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Vážení občané, žádám Vás o trpělivost a 
shovívavost při řešení problémů s dopravou 
v rámci rekonstrukce silnice. V případě problémů 
se obraťte přímo na stavbyvedoucího p.Karla Kutera 
731 601 504.  
 
Z ČINNOSTI SOCIÁLNÍ KOMISE 
Vážení občané, 
Letošní rok se opět chýlí ke konci, a proto bych chtěla 
zhodnotit práci naší komise a seznámit vás s ní.  
Během celého roku navštěvujeme ve dvojicích 
spoluobčany, kteří dovrší významné životní jubileum 
70, 75, 80, 85 let a s kytičkou a dárkovým balíčkem 
popřejeme hodně zdraví do dalších let a popovídáme 
si s nimi. Je zajímavé, jak vypráví různé příběhy ze 
života a rádi vzpomínají na své mládí. V letošním 
roce jsme takto navštívily 43 občanů.  
Docházíme i do domova důchodců, kde v současné 
době v Náchodě žije 5 občanů z Dolní Radechové, 
v Malé Čermné 2 a od letošního roku 1 v Broumově. 
Všichni mají velkou radost, že si na ně z Radechové 
ještě vzpomenou. 
V květnu, 21. a 22. jsme uspořádaly sbírku pro 
Diakonii Broumov. Občané tak měli možnost 
vyřazené oblečení, knihy a nepotřebné věci 
z domácnosti donést na určené místo do sportovní 
haly, kde jsme vše připravily k odvozu. Přestože je ve 
vesnici kontejner na oblečení, sbírka se vyplatila.  
Další naší akcí bylo připravit vítání občánků, které 
proběhlo 10.listopadu. Letos jsme tak vítaly 5 dětí. 
Poslední akcí v roce bylo zajistit Mikuláše pro školku, 
školu a po vesnici. Tak chodil Mikuláš s andělem a 
dvěma čerty 5.prosince dopoledne nejprve do školky 
a potom do školy. Pro děti jsme připravily balíčky, aby 
mohli nadělovat. Večer pak Mikuláš s doprovodem 
chodil po vesnici.  
Všem členkám komise děkuji za velmi dobrou 
spolupráci po celý rok a přeji šťastné a pohodové 
vánoční svátky a v příštím roce hodně zdraví.  
Za celou komisi pak přeji všem občanům naší 
vesnice spokojené prožití vánočních svátků a 
v novém roce 2019 hodně štěstí, zdraví a 
spokojenosti.   
Božena Švecová, odstupující předsedkyně sociální 
komise 

Ke konci tohoto roku se rozhodla paní Blanka 
Martincová a paní Božena Švecová ukončit svoji 
činnost v sociální komisi. Moc jim za tuto práci v 
komisi děkujeme a přejeme hodně zdraví. 
Nadále tato sociální komise bude pokračovat v tomto 
složení: 
Jana Kosinková - předsedkyně sociální komise,  
Milada Haucková, Lenka Kaválková, Jiřina Klikarová, 
Naďa Frantová a Gabriela Volhejnová. 
Chtěla bych jenom připomenout, že gratulovat 
budeme chodit "DEN" před Vašimi narozeninami. 

(v sobotu a v neděli nechodíme, jen na Vaše přání). 
Velice rádi, za Vámi nadále budeme docházet a od 
obce předávat kytičku a dárek s přáním.  
Případné dotazy vám ráda zodpovím na tel. čísle  
773151913.    
Chtěly bychom Vám všem popřát hezké Vánoce, 
hlavně hodně zdraví a štěstí v Novém roce 2019.       
Za sociální komisi Jana Kosinková, předsedkyně 

INFORMACE Z KNIHOVNY 
Přeji krásné svátky vánoční, ať Vám všem přinesou 
chvíle radostné. V novém roce lásku, svornost a 
všeho hojnost. 
Přesto, že je knihovna pravidelně doplňována o nové 
tituly, počet čtenářů zůstává přibližně stejný jako 
v minulých letech. 
Zachovejte nám svoji přízeň, a doufám, že v příštím 
roce naši krásnou knihovnu navštíví noví čtenáři. 
Těší se na Vás knihovnice Jiřina Novotná 

 
Společenské akce v DKS 
Uvádím přehled dosud známých termínů 
společenských akcí pořádaných v DKS Dolní 
Radechová v roce 2019. 
Sobota 19.1.2019 – Myslivecký ples 
Sobota 23.2.2019 – Ples hasičů 
Sobota 16.3.2019 – Sportovní ples 

ZPRÁVY ZE ŠKOLY 
Podzim v Základní škole a Mateřské škole Dolní 
Radechová 
Začátek školního roku v mateřské škole byl zejména 
adaptační, kdy se s prostředím školky, s pravidly a 
novými kamarády seznamovaly nově příchozí děti. 
V říjnu jsme ve školce oslavili Halloween v maskách, 
spojili ho s výrobou dýně a proběhla také podzimní 
dílnička pro rodiče a děti.  Během týdne domácích 
zvířátek jsme si upekli řízky, stloukli máslo a v týdnu 
ovoce a zeleniny děti ochutnaly exotické ovoce. 
S příchodem zimního počasí jsme si vyšli do lesa a 
pozorovali jeho krásy a v týdnu plodin z polí pekli bílý 
chléb z pšenice. Na bílém koni přijel svatý Martin a 
podaroval děti z mateřské školy perníčkem. Svatá 
Kateřina proběhla ve znamení her s hudbou a 
v nynějším adventním čase šikovné ruce našich dětí 
vyrobily adventní kalendář, ozdobily adventní věnec i 
vánoční stromeček a teď už se můžeme těšit na 
Ježíška.   
Naši prvňáčci se s vervou vrhli do školní práce a 
zdaleka dosud nepolevili. Do začátku měsíce 
prosince zvládli deset písmenek, počítají do osmi a 
mají znalosti o podzimní i zimní přírodě. S paní 
učitelkou si také povídají o tom, co dělají na podzim a 
v zimě lidé a něco z toho si prakticky zkoušejí díky 
projektovým dnům, které jsou v naší škole tradiční. 
Při prvním z projektů se prvňáčci spolu s žáky druhé 
třídy dozvěděli v pěchotním srubu Voda v Bělovsi 
něco o historii našeho kraje i naší země.  
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Halloween se zase v naší škole nesl v duchu 
tajemství a snadno jsme ho propojili s našimi českými 
Dušičkami. V první třídě děti vyráběly dýně a 
písmena, kterými celou tajemnou atmosféru dotvořily. 
Druhá třída se čtvrtou stihly v rámci projektu napéct 
štrůdly a navštívit Galerii výtvarného umění 
v Náchodě, která připravila pro žáky edukační 
program: Před plátnem, za plátnem všichni budou 
stát.  Ve třetí a páté třídě si podzimní projekt 
připravily naše nové paní učitelky, které se svými 
pomocníky vyrobily svícny pomocí ubrouskové 
techniky a sýrovou pomazánku s mrkví a celerem. 
V listopadu si naši starší žáci užili halloweenský kvíz, 
matematiku i český jazyk a o pár týdnů později se 
vydali na tajnou výpravu do Muzea stavebnice Merkur 
v Polici nad Metují, kde zkonstruovali technické 
výrobky podle své fantazie. Nesmíme také 
zapomenout na manžele Vaňkovi, kteří k nám do 
školy přišli s programem zaměřeným na ekologii a 
vytváření pozitivního vztahu k přírodě, a který byl 
koncipovaný tak, aby děti činnosti opravdu bavily.  
Na Vánoce se v naší škole chystáme pilně. 
Pracujeme na zimní výzdobě školy a hodně si také o 
Vánocích povídáme. To proto, abychom si i my 
dospělí připomenuli, co je vlastně o svátcích důležité.  
Navštívili jsme divadelní představení v Divadle 
Beránek – Hvězdička betlémská, které zahájilo 
vánoční těšení. Nyní nás čeká návštěva Mikuláše 
s čertem a anděly, výlet do Babiččina Údolí na Advent 
v Ratibořicích, návštěva Hvězdárny a planetária 
v Hradci Králové, besídka s vánočními dílnami pro 
rodiče, a nakonec Zpívání pod vánočním stromem 
určené obyvatelům obce Dolní Radechová. Po takové 
práci si jistě vánoční prázdniny zasloužíme. 
V příštím roce nás čekají volby do školské rady. 
Školská rada je orgán, který zastupuje nejen zájmy 
zřizovatele, pracovníků školy, ale také rodičů. 
Společně by zástupci těchto tří stran měli docházet 
ke shodě při řešení problémů nebo také při tvorbě 
koncepce, která naznačuje další směřování školy. 
Školská rada je nástrojem rodičů, pomocí kterého lze 
prosazovat zájmy (většiny) dětí a jejich zákonných 
zástupců. Přáli bychom si proto, aby měli rodiče 
našich žáků při volbě šťastnou ruku, aby se naší 
budoucí školské radě dobře pracovalo a abychom 
společně a v souladu stále zlepšovali vzdělávání 
našich dětí a žáků.  
Spokojené svátky všem obyvatelům obce přejí 
pracovníci MŠ a ZŠ Dolní Radechová 

Z ČINNOSTI SBORU DOBROVOLNÝCH HASIČŮ 
Každoroční povinnou náplní je odborná příprava 
členů jednotky a účast na cyklickém školení zejména 
velitelů. Podmínkou výkonu služby v jednotce jsou 
i další kurzy a školení, kterých se jednotliví členové 

průběžně účastní. Je to například školení řidičů, 
obsluh motorových pil, dýchací techniky atd. 
Z důvodů potřeby rozšíření počtu velitelů, a hlavně 
strojníků se na podzim v Hasičské škole v Bílých 
Poličanech účastnili kurzu 4 členové naší jednotky. 
Jakub Klikar a Jakub Hlava kurzu velitele a Pavel 
Středa s Michalem Pošepným kurzu strojníka. Po 
získání nové cisterny bylo nutné důsledné proškolení 
strojníků a řidičů. To se zobrazilo na zvýšeném počtu 
kondičních jízd a školení v obsluze cisterny. Podnikli 
jsme také náročné cvičné jízdy v terénu, a to na 
polygonu na vojenském cvičišti v Josefově. Co se 
týká samotné zásahové činnosti, tak ta oproti 
předešlému roku stoupla. Jednotka byla povolána 
k celkovému počtu 23 zásahů. Jednalo se o dva 
požáry lesa a jeden požár výškové budovy. Další 
zásahy tvořilo pět dopravních nehod, čtyřikrát jsme 
vyjížděli k úniku nebezpečné látky na vozovku, kdy se 
jednalo o olejovou skvrnu. Sedmkrát jsme 
odstraňovali spadlé stromy ze silnice. Nebezpečný 
hmyz jsme odstraňovali dvakrát. Ve dvou případech 
byla jednotka povolána k transportu pacienta. Z toho 
v jednom případě šlo o vyhledávání osoby po pádu 
z koně, první pomoc a následný transport záchranné 
službě. Povoláni jsme byli také na cvičení s námětem 
požáru na Náchodském zámku. Cvičení pořádal 
Hasičský záchranný sbor, který celou akci zajišťoval. 
Samozřejmostí je údržba a péče o zásahovou 
techniku a veškerou výstroj. Technika jednotky sboru 
je využita také pro potřeby obce a občanů. Jedná se 
například o čištění kanalizace, rizikové kácení stromů 
a ve dvou případech o zajištění dozoru nad pálením 
větví po kácení stromů.  
Na závěr bych si dovolil poděkovat všem členům, 
kteří přiložili ruku k našemu společnému dílu. 
Poděkování patří i všem, kteří nás aktivně podporují 
při našich činnostech.  
Všem občanům přeji příjemné prožití svátků 
vánočních a úspěšný nový rok 2019. 
Za SDH Dolní Radechová Tomáš Klikar   

Sraz starších školáků 
Dne 27.října v sobotu odpoledne se uskutečnil 
28.sraz dříve narozených žáků zdejší školy. 
V minulých letech tato setkání probíhala vždy v místní 
hospodě. Jelikož tato restaurace je od letošního roku   
mimo provoz, požádala jsem již koncem léta na 
veřejné schůzi našeho pana starostu Ing. Michela o 
pomoc. Za jeho velmi ochotné pomoci, taktéž pomoci 
členů obecního zastupitelstva, a zvláště paní 
Michelové se naše setkání mohlo uskutečnit. Celá 
akce se konala v hale Sportovního společenského 
centra za velké účasti dříve narozených spolužáků. 
Za veškerou přípravu, zajištění občerstvení, ochotu a 
vzornou obsluhu bych chtěla za všechny přítomné 
poděkovat výše uvedeným lidem. 
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Několika slovy bych se chtěla zmínit o pietním aktu u 
pomníku padlých v I. a II. světové válce, který se 
konal za dosti velké účasti obyvatel naší vesnice. 
Tento pietní akt za slavnostního vojenského pochodu 
zahájili členové Klubu vojenské historie Náchod 
v uniformách prvorepublikové armády, kteří společně 
s členy místního hasičského sboru drželi čestnou  
stráž u pomníku. 
Před projevem pana starosty obce Ing. Jana Michela  
zazněla státní hymna. Poté společně 
s místostarostou obce panem Benešem položili 
věnec k pomníku a uložili pamětní dokumentaci do 
schránky pomníku. Celý slavnostní obřad byl 
zakončen opět vojenskou skladbou a potom se lidé 
přemístili k hale, kde byla zasazena lípa republiky. 
Tato akce se konala taktéž v sobotu 27.října ve 13.30 
hod. Potom teprve ve 14.30 následoval sraz dříve 
narozených žáků místní školy. 
Myslím si, že se vše vydařilo a spoluobčané, kteří se i 
této slavnosti u pomníku padlých zúčastnili, mohou 
být spokojeni. 
Blanka Martincová 

 

 

 

 

 

 

 

 

Z pietního aktu 27.10.2018 

DODATEK V. ze dne 27.10.2018 uložený do 
pomníku padlých 
Píše se rok 2018, rok pro naši republiku velice 
významný, protože si připomínáme hned několik 
výročí. Nejdůležitější je 28.10.1918, den vzniku 
samostatné Československé republiky, dále 1938, 
1948 a 1968.  
Od posledního dodatku k pamětnímu spisu již 
uplynulo 20 let. Za tu dobu se toho dost změnilo, jak 
v naší republice, tak i v naší obci. Teď žijeme v 
„blahobytu“, v době, když je člověk pracovitý a 
šikovný, má se dobře. Může dobře uživit rodinu, a 
ještě má i na to, aby mohl cestovat a užívat si života 
podle svého. Tato doba má i svá negativa. Lidé, 
pokud mají hodně, chtějí mít ještě víc, a tak neustále 

někam spěchají, všichni mají moc práce a povinností. 
Čím dál jsou více nervózní, uspěchaní a závistiví.  
Na člověka jsou kladeny čím dál vyšší nároky, je to 
doba plastová a počítačová, ve které by se naši 
pradědové i dědové těžko orientovali. Mnozí z nás 
nedokáží již pořádně odpočívat a bavit se ve 
společnosti.  
Česká republika se zapojila do západoevropských 
politických struktur. 12. března 1999 byla přijata do 
NATO a 1. května 2004 vstoupila do Evropské unie. 
Za posledních 20 let se změnila i politická situace 
v naší zemi. Postupně se zhoršovaly volební výsledky 
sociálních demokratů, kteří ještě v roce 2013 vyhráli 
volby. Naopak velký vzestup zaznamenala strana 
ANO pod vedením oligarchy Andreje Babiše. Tato 
strana vyhrála v roce 2017 volby s velkým náskokem. 
Dále dosáhly úspěchu ve volbách nové strany, které 
vsadily na mladé nebo extrémně naladěné voliče. 
Od roku 1996 je v České republice i Senát, který by 
měl sloužit jako pojistka proti nesprávnému 
rozhodnutí Poslanecké sněmovny.  
Od roku 2013 mohou občané ČR zvolit přímo 
prezidenta. Před tím byl volen Poslaneckou 
sněmovnou Parlamentu. Po Václavu Havlovi byl 
prezidentem Václav Klaus a po něm Miloš Zeman. 
Vážnost prezidenta a jeho úřadu je postupně 
snižována.  
V naší obci vstoupila po volbách v roce 1998 do jejího 
vedení nová generace. Protože starostou již nechtěl 
být Ing. arch. Aleš Přibyl, byl zvolen místo něho Ing. 
Josef Bureš. Ten však za rok odstoupil a místo něho 
byl zvolen Ing. Jan Michel. V dalších volebních 
obdobích byly sestavovány jen 2 kandidátky a celou 
správu obce převzala nová generace. Přibližně stejní 
zastupitelé povedou naši obec i po komunálních 
volbách v roce 2018. Zájem občanů účastnit se na 
správě obce a rozhodovat o jejím směřování 
postupně upadá.  
Za těch 20 let došlo k realizaci celé řady akcí. Ty 
finančně náročnější jsou s finanční podporou 
Evropské unie, státu, kraje a různých fondů.  
Postupně prošly celkovou rekonstrukcí obecní 
budovy. Nad prodejnou potravin vznikla nástavba, 
kam se přemístil obecní úřad, knihovna a začal zde 
ordinovat zubní lékař. Původní objekt obecního úřadu 
byl prodán soukromníkovi, který ho přestavěl na 
bytový dům.  
V místě půdy základní školy vznikla vestavba, kde 
byla vybudována nová učebna a družina. Tím se 
uvolnilo přízemí, kde byla nově zřízena mateřská 
škola. 
Hasičská zbrojnice prošla kompletní rekonstrukcí za 
velké pomoci místních hasičů. Největší investice si 
vyžádalo sportovní a společenské centrum, kde v 
nové nástavbě vznikla kuchyň, jídelna a bar se 
zázemím.   
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Jsou opraveny všechny drobné stavby na území naší 
obce, ke kterým patří pomník padlých, pomník Aloise 
Jiráska a Boženy Němcové, kříž u čp. 44, kříž proti 
čp.96, zvonička u čp.44, umíráček a kaplička 
sv.Jana. Pomník padlých byl v sobotu 7.5.2011 
přesunut ze zatáčky u silnice I. třídy č.14 k obecnímu 
úřadu. Přesun provedla firma DANTON Dolní 
Radechová za pomoci místních hasičů.  
Stejnou firmou a obecními zaměstnanci byl 25. 
května 2011 posunut o celou délku k základní škole 
pomník Aloise Jiráska. 
Podařilo se odkoupit, zasíťovat a napojit na 
komunikaci 14 pozemků, na kterých byly postupně 
postaveny rodinné domy. 
Došlo k prodloužení splaškové kanalizace po celé 
obci, plošné plynofikaci a dotažení vodovodu do 
centra obce. Obec byla nucena prodat v roce 2002 
rybník Podborný a obecní les nad Popílkem, aby 
měla finanční prostředky na realizaci splaškové 
kanalizace a plošné plynofikace. I přesto se byla 
nucena zadlužit. 
Obec je propojena s blízkým Náchodem 
cyklostezkou, která je dotažena až k naší základní a 
mateřské škole. Postupně jsou opravovány místní 
komunikace, které utrpěly stavbou kanalizace a 
plynofikace. V letošním roce došlo po přibližně 20-ti 
letech k celkové rekonstrukci silnice I/14 v obci, 
včetně opěrných zdí. Dokončení je naplánováno na 
rok 2019. 
V obci je činných 6 spolků, a to Sbor dobrovolných 
hasičů, SK Benfika Dolní Radechová (dříve TJ Sokol 
Dolní Radechová), Myslivecké sdružení Kosná hora, 
Český svaz včelařů, spolek Motožabák a Sportovně-
kulturní klub SKIPINEX Dolní Radechová. Spolek 
Radechovský žabák již zanikl. Hasiči jsou vedeni 
velitelem jednotky Tomášem Klikarem a starostou 
sboru Jaroslavem Martincem. Hasiči v roce 2017 
získali s pomocí dotace novou cisternovou  
automobilovou stříkačku  CAS 30 Tatra 815-7. 
Benfika je spolek zaměřený na sport. V současné 
době sdružuje oddíly nohejbalu, volejbalu, ledního 
hokeje a tenisu. Sportují většinou již starší ročníky, 
mladí jen výjimečně. Ostatní 4 spolky se na 
společenském životě obce podílejí jen minimálně.  
Starodávné zvyky a obyčeje jako památka po 
dávných předcích stále víc a více v obci zanikají. Na 
Velikonoční pondělí chodí v naší obci chlapci a muži 
s pomlázkou nebo dynovačkou koledovat. Ženy a 
dívky chodí koledovat o týden dříve v neděli. Poslední 
dubnový večer před 1. májem jsou pravidelně u 
hospody páleny čarodějnice. Před Vánocemi chodí 
večer po vsi Mikuláš s andělem a čerty. Navštěvuje 
děti a za písničku nebo básničky a přeskočení metly 

jim nadělí výslužku. Těsně před Vánocemi u 
obecního vánočního stromečku zazpívají děti ze 
základní a mateřské školy a starosta popřeje všem 
přítomným vše nejlepší do nového roku. 
Společenský život v naší obci postupně upadá. SK 
Benfika Dolní Radechová provozuje restauraci Na 
Benfice, která je pronajímána, ale v roce 2018 se do 
ní nesehnal nájemce. Proto byla v roce 2018 v letním 
období v omezené míře provozována členy Benfiky. 
Jaký rozdíl proti období před 100 lety, kdy v obci 
fungovaly 4 hospody. V té době ještě ale nebyly 
počítače ani televize… 
Ke kulturnímu vyžití slouží Sportovní a společenské 
centrum, kde jsou v zimních měsících pravidelně 
pořádány místními spolky hasičů, sportovců a 
myslivců plesy. O prázdninách se dobře ujala akce 
Motožabák, kterou pořádají hasiči a místní spolek 
Motožabák. Akce je určena jak pro dospělé, tak pro 
děti. Největší tradici mají každoroční srazy rodáků 
v místní restauraci Na Benfice.  
Pro společenské dění je využita i zasedací místnost 
obecního úřadu. Zde se děti od října do května schází 
při „výtvarném čarování“ a na tanečním kroužku. 
Ženy zde, mimo hlavních prázdnin, celoročně cvičí 
pilates. 
Obec se v roce 2016 zúčastnila soutěže Vesnice roku 
a získala diplom komise za příkladnou obnovu 
pietního místa (hřbitova). Bylo to určitě zklamání, ale 
lepšímu výsledku brání poloha obce blízko města 
Náchod. Lépe jsou na tom obce, které jsou dále od 
větších měst a funguje tam vesnická sounáležitost, 
pospolitost. Občané těchto obcí mají k sobě blíž. 
Obec Dolní Radechová je již jakési předměstí města 
Náchod s výbornou dostupností jak po silnici, tak po 
cyklostezce. 
V roce 2017 obec zadala návrh znaku a vlajky obce 
heraldikovi Mgr.Janu Tejkalovi z Ostravy-Heřmanic. 
Ze sedmi návrhů byl občany Dolní Radechové vybrán 
znak s tímto popisem: v zeleno-stříbrně děleném štítě 
nahoře obrácená stříbrná podkova, v ní stříbrný květ 
lnu se zlatým středem, dole doleva obrácená 
korunovaná zelená žába. Vlajka s tímto popisem: 
zeleno-bíle šikmo dělený list. V zeleném poli 
obrácená bílá podkova, v ní bílý květ lnu se žlutým 
středem. V bílém poli k vlajícímu okraji listu obrácená 
sedící korunovaná zelená žába. Poměr šířky k délce 
listu je 2:3. Tento znak a vlajku schválilo 
zastupitelstvo obce na svém 17.zasedání dne 
7.2.2018. Znak a vlajka Obce Dolní Radechová byla 
oficiálně potvrzena Rozhodnutím předsedy 
Poslanecké sněmovny Radkem Vondráčkem ze dne 
21.června 2018 o udělení znaků a vlajek.  
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Starosta byl 17.září 2018 přítomen na slavnostním 
aktu udělení znaku a vlajky v sále státních aktů 
Poslanecké sněmovny Parlamentu ČR v Praze. 
Oslava svěcení vlajky je naplánována na červen 
2019. 
Na sobotu 27.10.2018 je naplánována u pomníku 
padlých vzpomínková akce při příležitosti 100 let od 
vzniku Československé republiky. Na této akci 
promluví starosta obce, bude uložena schránka do 
pomníku padlých s pamětním spisem včetně všech 
dodatků. Na závěr by měla být u Sportovního a 
společenského centra zasazena lípa republiky, která 
vyrostla na zahradě Martínkových v zatáčce u čp.94. 
Do budoucna je v plánu opravit obřadní síň na 
místním hřbitově, měla by vzniknout nová 
víceúčelová plocha za halou, zbývá dokončit opravy 
komunikací v asfaltu, prodloužit chodník od 
Červeňáku po zastávku U lomu, zbourat a nově 
postavit most ulice Do Celbova dolu a Krátká.  
Naším cílem je, až se znovu vyjme schránka 
z pomníku padlých třeba po 50-ti a více letech, aby 
naši občané byli v naší obci po všech směrech 
spokojeni. Aby fungovala škola, prodejna, pošta i 
hospoda. Aby úplně neskončil v naší obci 
společenský a sportovní život. Aby se nám dobře 
v naší, Dolní Radechové žilo… 
Přílohy:  
-kopie dekretu o udělení znaku a vlajky obce  
-fotografie 28 ks 
-bankovky   3 ks 
-mince  14 ks 
Podpisy starosty, místostarosty a všech členů 
zastupitelstva obce Dolní Radechová 

RADECHOVSKÝ SPORT 
Nohejbal 
Okresní přebor 
Nohejbalisté z Dolní Radechové hrající pod hlavičkou 
„Stavebka Náchod“ se v letošní sezóně umístili na 
krásném druhém místě, když jim první místo uniklo o 
jeden jediný set. Ve finálovém souboji s celkem 
„Staré koupaliště Jaroměř“ na jejich půdě prohráli 3:2 
v poměru setů 7:6 a doma na Benfice vyhráli 3:2 
v poměru setů 7:7.  
Konečné umístění: 
1. Staré koupaliště Jaroměř, 2. Stavebka Náchod,  
3. Zájezd, 4. Jetřichov, 5. Jezbiny, 6. Kounov 

Krajský přebor 
V letošní sezóně v krajském přeboru mužů Králové- 
hradeckého kraje se nám, i přes těžký boj, bohužel 
nepodařilo postoupit do finále. Nakonec jsme hráli o 
3.místo s Velkými Petrovicemi, což bylo také velmi 
těžké utkání. V Petrovicích hrají ligoví hráči. První 
zápas u nich jsme prohráli 4:2, doma hladce vyhráli 
4:1 a do poslední koncovky o medaile, jsme u nich 
prohráli 4:2.  

Můžeme konstatovat, že to byla celkem úspěšná 
sezóna. Příští sezónu budeme v krajském přeboru 
pokračovat. Chceme se probojovat do finále. Nově 
nás budete moci sledovat ve zbrusu nových dresech.  
Našeho hráče Tomáše Marečka si vyhlídli 
k případnému přestupu v prvoligovém klubu Holice, 
kde hraje dlouhodobě i Patrik Levý. Tomáš byl již na 
prvním tréninku v Holicích. 
Vedoucí družstva nohejbalu Patrik Levý. 
Konečné pořadí krajského přeboru mužů 2018: 
1.Peklo, 2.Zbečník, 3.Velké Petrovice, 4.Dolní 
Radechová, 5.Horní Radechová, 6.Černčice 
Lední hokej 
Benfika Dolní Radechová v sezóně 2018-2019 
posílena o několik výborných hokejistů si vede v  I.lize 
neregistrovaných v Hronově velice dobře. Po odehrání 
více než poloviny zápasů základní části je první.    
Výsledky: 
Benfika   Dolní  Radechová – Prezidenti 5 : 2, 4 : 5 
sn, HC Elektroin 9 : 0, 3 : 1, HC Šneci 4 : 3, 2 : 4, GZ 
Hronov 11 : 3, 8 : 1, Mladá Garda 11 : 3. 
Tabulka po polovině základní části 
1. Benfika D.Radechová  9   7 0 1 1   57:22 22 
2. Mladá Garda  8   4 1 0 3  31:38 14 
3. HC Šneci  9 3 1 1 4  30:31 12 

 4. HC Elektroin  8 4 0 0 4  25:29  12 
5.     Prezidenti Hronov  8 3 1 0  4  35:28 11 

 6.
0 

GZ Hronov  8 1 0 1  6  20:49   4 

SK Benfika Dolní Radechová, z.s.  
Chtěl bych vás touto cestou informovat, že 
v současné době probíhá jednání s možným novým 
nájemcem restaurace. Pokud se vydaří vyjednat 
správné podmínky, bude restaurace v provozu od 
ledna 2019 s otevírací dobou cca 3 dny v týdnu. 
Dne 16. 3. 2019 se skuteční Sokolský ples v místním 
víceúčelovém centru, na který si vás tímto dovoluji 
pozvat.   
Na závěr přejeme všem krásné prožití vánočních 
svátků, hodně štěstí, zdraví, a nejen sportovních 
úspěchů v novém roce 2019.  
SK Benfika Dolní Radechová, Martin Jošt, Jiří 
Jirman, Jan Michel  
 
V dalším čísle zpravodaje opět najdete pokračování 
z historie obce. 
Děkuji všem autorům za příspěvky. Žádám další 
občany o příspěvky do zpravodaje. Nepodepsané 
příspěvky napsal starosta. 
Obecní zpravodaj 3/2018, vydala Obec Dolní Radechová 
Prosinec 2018, počet výtisků 270, 
Sestavil a graficky upravil Jan Michel 
Určeno pro vnitřní potřebu obecního úřadu. 
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Prosinec 2018, počet výtisků 270,

Sestavil a graficky upravil Jan Michel
Určeno pro vnitřní potřebu obecního úřadu.

Spokojené prožití 
Vánoc a do roku 2019 

pevné zdraví, štěstí 
a spokojenost

přeje všem občanům starosta, 
členové zastupitelstva obce 

a zaměstnanci obecního úřadu.


